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Készült: Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testületének 2012. május 3-i üléséről, 

hangfelvételről. 
 
Jelen vannak: Ormai István polgármester, Kárpáti László alpolgármester, Dr. Ludas László 

alpolgármester, Boros Bálint, Melles Zoltán, Melsin Valentin (később érkezik), 
Dr. Novák János, Dr. Orbán Csaba, Rácz Ferenc, Sasvári Tamás és Simonovics 
Józsefné képviselők 

 
Távol maradt: Czimbalek József képviselő jelezte, hogy más elfoglaltsága miatt nem tud részt 

venni a mai ülésen 

 
Meghívottak: Dr. Kovács Ildikó jegyző, Dr. Nagy Vera aljegyző, irodavezető, Vargáné Szüts 

Katalin irodavezető, Svégel Gábor irodavezető, Dr. Pacári Judit jogtanácsos, 
Kutiné Csicskár Edit igazgató, Iharosi István mb. igazgató, Jeki Gabriella újságíró 

 
 
Ormai István polgármester köszönti a megjelenteket, a VTV nézőit, a nagyatádiakat.  
Megállapítja, hogy a képviselő-testület – 9 fővel – határozatképes, az ülést megnyitja.  
 
Javasolja, hogy a mai ülés jegyzőkönyvének hitelesítői Dr. Orbán Csaba és Rácz Ferenc képviselők 
legyenek. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a jegyzőkönyv hitelesítőkre vonatkozó javaslatot. 
 
A képviselő-testület a jegyzőkönyv hitelesítőkre vonatkozó javaslatot egyhangú – 8 igen – 
szavazattal elfogadja, (Sasvári Tamás képviselő nem szavazott) és a következő határozatot hozza: 
 
104/2012. (V. 3.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a 2012. május 3-i képviselő-testületi 
ülés jegyzőkönyvének hitelesítőiül Dr. Orbán Csaba és Rácz Ferenc képviselőket választja. 
 
Ormai István polgármester a meghívóban szereplő napirendi pontok megtárgyalását javasolja a 
képviselő-testületnek.  
 
A képviselő-testület a napirendet egyhangú – 9 igen – szavazattal elfogadja, és a következő 
határozatot hozza: 
 
105/2012. (V. 3.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a napirendek tárgyalására 
vonatkozó javaslatot elfogadja és az alábbi napirendeket tárgyalja: 
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1.) Beszámoló Nagyatád Város Önkormányzatának 2011. évi gyermekjóléti és 
gyermekvédelmi feladatainak ellátásáról 

 Előadó: Dr. Nagy Vera aljegyző 
 Simonovics Józsefné igazgató 
 

2.) Előterjesztés a gyermekvédelmi és szociális személyes gondoskodásról szóló 
7/2008. (II. 15.) önkormányzati rendelet módosításáról 

 Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 

3.) Előterjesztés Nagyatád Város Önkormányzata 2012. évi költségvetéséről szóló 
3/2012. (II. 17.) önkormányzati rendelete módosításáról 

 Előadó: Ormai István polgármester 
 

4.) Előterjesztés a települési szilárd hulladék kezelésével kapcsolatos 
közszolgáltatásról és a közterületek tisztántartásáról szóló 10/2012. (III. 30.) 
önkormányzati rendelet módosításról 

 Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 

5.) Előterjesztés Nagyatád Város Önkormányzata és a nemzetiségi 
önkormányzatok közötti együttműködési megállapodás elfogadásáról  

 Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 

6.) Előterjesztés a központi háziorvosi ügyeleti szolgálat feladatainak ellátására 
vonatkozó közreműködői szerződés megkötésére 

 Előadó: Ormai István polgármester 
 

7.) Előterjesztés a Saubermacher-Pannonia Hulladékgyűjtő Kft.-vel a Nagyatád, 
Szabadság utca 17. szám alatti telephelyre kötött bérleti jogviszony 
meghosszabbításáról 

 Előadó: Ormai István polgármester 
 

8.) Előterjesztés a Nagyatád, Fácán utcában lévő, nagyatádi 3445 helyrajzi számú 
beépítetlen ingatlan vevőjének kijelöléséről 

 Előadó: Ormai István polgármester 
 

9.) Előterjesztés a Nagyatádi Fürdők és Sportlétesítmények részére biztosított 
irodahelyiség visszavonásáról és átadásáról a Nagyatádi Művelődési Központ 
részére 

 Előadó: Ormai István polgármester 
 

10.) Beszámoló Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testülete lejárt 
határidejű határozatainak végrehajtásáról 

 Előadó: Ormai István polgármester 
 

11.) Beszámoló a bizottságok átruházott hatáskörben hozott döntéseiről 
 Előadó: bizottságok elnökei 

 
12/A.) Tájékoztató a polgármester képviselő-testület két ülése közötti időben végzett 

tevékenységéről 
 Előadó: Ormai István polgármester 
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12/B.) Tájékoztató a jegyző és a Polgármesteri Hivatal képviselő-testület két ülése 
közötti időben végzett tevékenységéről 

 Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 

13.) Interpellációk, kérdések 
  
14.) Egyebek 

 
Napirendek tárgyalása: 
 

1.) Beszámoló Nagyatád Város Önkormányzatának 2011. évi gyermekjóléti és 
gyermekvédelmi feladatainak ellátásáról 

 Előadó: Dr. Nagy Vera aljegyző 
 Simonovics Józsefné igazgató 
 

Ormai István polgármester:  
Az előterjesztőket kérdezi, hogy kívánnak-e kiegészítéssel élni.  
 
Dr. Nagy Vera aljegyző, irodavezető: 
Nem kíván kiegészítést tenni.  
 
Kérdések: 
 
Dr. Orbán Csaba képviselő, a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke: 
Tavalyi évben 136 fővel csökkent a nagyatádi lakosok száma. Tehát van egy jelentős és folyamatos 
csökkenés, emellett van a korfának egy elöregedése. Ez mindenképpen elgondolkodtató a 
képviselő-testület számára. Egy gyarapodó várost nem lehet úgy építeni, hogy közben a fiatalok 
száma folyamatosan csökken, és az idősek száma pedig nő.  
Javasolja a testület számára, hogy dolgozzanak ki ezzel kapcsolatosan valamilyen stratégiát. Végig 
kellene gondolni, hogy mit lehet tenni ennek a folyamatnak gátlása vagy lassítása érdekében. Nem 
gondolja, hogy azzal el lehet intézni, hogy máshol is ez van a dél-dunántúlon. Országon belül is 
hatalmas különbségek vannak, és az sem magyarázat, hogy csak a munkahelyek miatt – bár nyilván 
amiatt is – ez egy sokkal komplexebb dolog. Ezért azt javasolja, hogy elemezzék ki az új adatokat, 
és az új adatok birtokában gondolkodjanak azon, hogy milyen stratégiát tudnak kidolgozni.  
 
Dr. Novák János képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság elnöke: 
Véleménye szerint a korábbi évek gyakorlatához hasonlóan egy nagyon részletes és nagyon átfogó, 
szemléletes és tanulságos beszámolót kapott a képviselő-testület.  
Egyetért Dr. Orbán Csaba képviselővel, de nem kíván ehhez a témához hozzászólni. 
A 3. oldalon a gyermekétkeztetéssel kapcsolatban a lap alján olvasható, hogy az elmaradt térítési díj 
behajtására csak negyedévenként történik felszólítás. Ez nem így történik. Az elmaradt térítési díjak 
behajtására rögtön az esedékesség hónapját követő hónapban megtörténik a felszólítás levélben a 
kötelezettek felé. A negyedévi összesítés kerül rögtön negyedév után a Polgármesteri Hivatalba, a 
jogszabály szerinti további behajtásra irányuló intézkedések elvégzésére. Tehát a felszólítások 
folyamatosan, nem kampányszerűen, nem negyedévente történnek. Ezt erősíti az intézkedésük is – 
amit a költségvetéssel kapcsolatosan határoztak –, hogy aki megrendelte a szolgáltatást az előre 
fizesse meg. Emiatt a jövőben a tartozások remélhetőleg csökkennek. 
Úgy gondolja, hogy a szociális és gyermekjóléti tevékenység magas színvonalú Nagyatádon, melyet 
az ellenőrzések, a szakmai tapasztalatok és a gyakorlati élet is igazol.  
A Városi Gyámhivatal tevékenységére, mint tanulságra tesz egy megjegyzést. Az ideiglenes hatályú 
elhelyezést követelő intézkedéseknél 21 esetben átmeneti nevelésbe és 2 esetben kiskorú tartós 
nevelésbe vételére került sor. Ez a 21 átmeneti nevelés és a tartós nevelés tartalmában semmi 
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különbséget nem jelent. Ugyan olyan hosszú időre elhelyezett állami gondozásról van szó. Kettő 
között mindössze az a különbség, hogy az átmeneti nevelésnél a szülői felügyeleti jogok nem 
szűnnek meg, csak szünetelnek, míg a tartós nevelésbe vételnél a szülő jogilag halott az állami 
gondozásba vett gyermek részére. Ez a 23 eset azt mutatja, hogy egyre többször van szükség arra, 
hogy a gyermeket kiemeljék a családból és intézetbe helyezzék el. Ez pedig magatartásbeli 
problémákra vezethető vissza. Utal az iskolákban tapasztalható elég szélsőséges magatartásbeli 
problémákra. Az iskolában egyes gyerekek viselkedése ellehetetleníti az osztályok munkáját, mely 
annyira veszélyes a többi gyermek erkölcsi fejlődésére, tanulmányi előmenetelére, hogy végső 
eszközként nincs más lehetőség, mint kiemelni abból a környezetből mely egyrészt az erkölcsi, 
szellemi nevelése szempontjából önmagába is veszélyt jelent, ő maga személye pedig veszélyt 
jelent a gyermeki, iskolai közösségre. Úgy gondolja, hogy az államnak is ehhez kell alkalmazkodni, 
és egy olyan színvonalú gyermekvédelmi rendszert fenntartani, amely az így állami gondozásba 
kerülő gyermekeknek nem továbbképző helye az erkölcsi züllés útján, hanem valóban megfogja 
őket, és a családba való egészséges visszahelyezést szolgálja. De sajnos még nem tartanak itt, 
hiszen még az intézeti rendszernek is sokat kell fejlődnie. Nagyon fontos gyámhatósági feladatuk, 
hogy ezeket a gyerekeket különböző programokkal, nevelési tanácsadástól kezdve a védelembe 
vételig megpróbálják önmaguktól is amennyire lehet a családjuktól is megóvni, a helyes irányú 
szocializációkat elősegíteni, nehogy az legyen, hogy a faluk után a kisvárosokból is elviszik a 
gyermekeket.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja Nagyatád Város Önkormányzatának 2011. évi 
gyermekjóléti és gyermekvédelmi feladatainak ellátásáról szóló előterjesztés határozati javaslatát.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a határozati javaslatot egyhangú 
– 9 igen – szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
106/2012. (V. 3.) számú határozat: 
 
A képviselő-testület Nagyatád Város Önkormányzatának 2011. évi gyermekjóléti és 
gyermekvédelmi feladatainak ellátásáról készített beszámolót jóváhagyja. 
 

2.) Előterjesztés a gyermekvédelmi és szociális személyes gondoskodásról szóló 
7/2008. (II. 15.) önkormányzati rendelet módosításáról 

 Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 

Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
Röviden ismerteti az előterjesztés tartalmát. 
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a gyermekvédelmi és szociális személyes 
gondoskodásról szóló 7/2008. (II. 15.) önkormányzati rendelet módosítását.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a rendeletmódosítást egyhangú – 
9 igen – szavazattal elfogadja. 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a gyermekvédelmi és szociális személyes 
gondoskodásról szóló 7/2008. (II. 15.) önkormányzati rendelet módosításáról szóló 14/2012. (V. 4.) 
önkormányzati rendelete a jegyzőkönyv mellékletét képezi. 
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3.) Előterjesztés Nagyatád Város Önkormányzata 2012. évi költségvetéséről szóló 
3/2012. (II. 17.) önkormányzati rendelete módosításáról 

 Előadó: Ormai István polgármester 
 

Kiegészítés: 
 
Ormai István polgármester:  
A rendeletmódosítás két tényszerű dolgot tartalmaz. Az egyik, a meghozott döntéseik alapján a 
létszámváltozásokat – átcsoportosításokat, létszámcsökkentéseket – vezették át az érintett 
intézményeknél (Művelődési Központ, Városgondnokság). A másik, a költségvetési hiányukat az 
önhibás pályázat által kért rendszer szerinti adatra pontosítják.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja Nagyatád Város Önkormányzata 2012. évi 
költségvetéséről szóló 3/2012. (II. 17.) önkormányzati rendelet módosítását.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a rendeletmódosítást egyhangú – 
9 igen – szavazattal elfogadja. 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Nagyatád Város Önkormányzata 2012. 
évi költségvetéséről szóló 3/2012. (II. 17.) önkormányzati rendelet módosításáról szóló 15/2012. 
(V. 4.) önkormányzati rendelete a jegyzőkönyv mellékletét képezi. 
 

4.) Előterjesztés a települési szilárd hulladék kezelésével kapcsolatos közszolgáltatásról 
és a közterületek tisztántartásáról szóló 10/2012. (III. 30.) önkormányzati rendelet 
módosításról 

 Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 

Kiegészítés: 
 
Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
A települési szilárd hulladék kezelésével kapcsolatos rendelet kiegészítése vált szükségessé és 
célszerűvé az 1-2 fős háztartások részére adható 50 %-os díjfizetési lehetőség eljárási szabályaival. 
A rendelet melléklete kérelem nyomtatványt tartalmaz, mely mindazon adatokat tartalmazza, amely 
az 50 %-os kedvezmény vagy díjfizetés igényléséhez szükségesek, valamint az eljárási szabályok 
szerint tartalmazzák mindazt az eljárási rendet, ahogy a lakosságnak ezt kérni lehet. A 2012. évben 
május 15-ig benyújtott kérelmek alapján adható a kedvezmény december 31-ig. Minden év január 
31-ig meg kell újítani a kérelmeket, így január 1-jétől december 31-ig jár a kedvezmény, 
természetesen, ha fenn áll ez az összetételű háztartás. Ha valaki év közben kerül abba a helyzetbe, 
hogy jogosult lesz a kedvezményre, akkor a kérelem beadását követő díjfizetési időszaktól kérheti a 
kedvezményt. A kérelmet a Polgármesteri Hivatalba kell beadni, ahol a lakcímnyilvántartó alapján 
megtörténik az adatok és a jogosultság ellenőrzése.  
 
Kérdések: 
 
Kárpáti László alpolgármester: 
Médiában és szórólapon is tájékoztatták a lakosságot, de kihasználva a helyi TV ittlétét, még 
egyszer felhívja a figyelmet arra, hogy erre a évre vonatkozó kérelmek leadásának határideje május 
15. Nagyon fontos ez, hiszen aki később adja be, annak már erre az évre nem jár. Polgármester urat 
kérdezi, hogy jól mondja-e.  
 
Ormai István polgármester:  
Nem, de mindjárt pontosít.  
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Kárpáti László alpolgármester: 
Elnézést kér, akkor rosszul értelmezte.  
 
Ormai István polgármester:  
Ez a bizonyos ürítési díjkedvezmény a rendelet hatályba lépésétől, április 1-jétől jár akkor, ha május 
15-ig a kérelem beérkezik. Ebben az esetben a kedvezmény április 1-jétől kerül megállapításra. Ha 
valaki, akkor kerül olyan élethelyzetbe, hogy pl. júniusban adja be a kérelmet, akkor a harmadik 
negyedév, azaz július 1-jétől veheti igénybe a kedvezmény, de bármikor is kerül megállapításra a 
kedvezmény, december 31-ig érvényes. Január 1. és december 31. között minden kérelmet meg kell 
újítania a jogosultaknak, ekkor január 1-jével egész évre kerül megállapításra. Majd szintén lehet 
kérni év közben is, de csak a kérelem benyújtását követő negyedév elejétől érvényesül.  
 
Dr. Orbán Csaba képviselő, a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke: 
Abban az esetben, ha a fiatok Nagyatádról elköltözve valahol máshol, albérletben élnek, de mivel 
az ingatlantulajdonos nem engedélyezi számukra a lakhelyre történő bejelentkezést, nagyatádi 
lakhellyel rendelkeznek továbbra is.  
Mit lehet ilyen esetben tenni, hiszen a legtöbb esetben itthon és az albérletben is fizetniük kell a 
szemétszállítási díjat.  
 
Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
A családok összetétele nagyon változatos képet mutathat, a bejelentkezések a nyilvántartás és a 
tényleges ott tartózkodások nem esnek egybe. A lakcím bejelentkezéseknek az a szabálya, hogy 
ahol valaki hosszabb ideig illetve életvitel szerűen él, ott állandó lakcímet, ahol pedig időszakosan 
tartózkodik, ott tartózkodási helyet létesít.  
Nyilván sok esetben nehéz ezt betartani, viszont annak az ellenőrzése, hogy egy-két fő él abban az 
adott háztartásban, csak e a rendeletben szereplő formában lehetséges. Egyszerűen nem tudtak 
minden élethelyzetre megfelelő megoldást megtalálni. Nyilván szabályozni kellene, hogy milyen 
igazolásokat fogadnak el a tényleges tartózkodásról. Ennek egy hosszú listának kellene lenni, és 
olyan igazolások, melyek bekérése nem is megoldható. Ez a szabályozás a leginkább pontos és 
egzakt arra, hogy ezt a körülményt ellenőrizni tudják.  
 
Boros Bálint képviselő, az Oktatási, Kulturális és Sport Bizottság alelnöke:  
Lehet olyat tenni, hogy abban az esetben, ha a középiskolás, főiskolás diák nem tartózkodik itthon, 
viszont tudják, hogy nyáron itt lesz, akkor arra a három hónapra létszám tekintetében figyelembe 
vegyék egyébként pedig nem? 
Valóban, a szempontsort át kellene gondolni.  
 
Dr. Novák János képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság elnöke: 
Ha át kellene gondolni, akkor rendeletet is kellene módosítani, mely nem lenne kis munka, ha ilyen 
bonyodalmakat akarnak beépíteni a rendeletbe.  
Állítja, hogy azoknak az igazolásoknak és ellenőrzéseknek az elvégzése, amelyeket bizalmi alapon 
fogadnak el, az sokkal többe kerülne, mint amennyit esetleg „igazságtalanul” kell valakinek fizetni. 
Ugyanis a legbiztonságosabb nyilvántartás az önkormányzat hatósági nyilvántartása. Ha az 
állampolgár nem tesz eleget ennek a kötelezettségének, akkor ott fog legtöbbet tartózkodni 
valóságban, ahol be van jelentkezve. Ha nem ezt teszi, akkor a saját kárára kell neki esetleg másutt 
is fizetni. Ebben a rendszerben gyakran előfordulhat, hogy két helyen is fizetni kell.  
Azt mondta a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság ülésén, hogy ha valaki tud jobb 
megoldást, vagy vannak konkrét, részletbe foglalható javaslatai, terjessze elő, és ha az életszerű, 
megvalósítható és nem drágább a rendszer, akkor tegyék meg, de az, hogy kommentálják az utcán 
vagy a facebookon, azzal nem mennek semmire sem. Nem az a kérdés, hogy mit, hanem hogy 
hogyan tegyék.  
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Dr. Orbán Csaba képviselő, a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke: 
Az a probléma, hogy az ingatlantulajdonos sok helyen nem járul hozzá, hogy átjelentkezzenek oda, 
hiszen neki ez nem érdeke. Ezt valahogy fel kellene oldani.  
 
Melles Zoltán képviselő, az Oktatási, Kulturális és Sport Bizottság elnöke: 
A kedvezményt csak a rászorult vagy minden 1-2 fős család igénybe veheti? Amennyiben minden 
háztartásnak szól, akkor felhívja a lakosság figyelmét arra, hogy mindenki, aki 1-2 fős háztartásban 
él, élhet ezzel a lehetőséggel.  
 
Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
A képviselő-testület azért fogadta el a rendeletben ezt a lehetőséget, mert a 120 l-es edényzet 
használata, az 1-2 fős háztartások részére soknak bizonyulhat. Az edényzetek mértékét a termelt 
hulladéktól kell függővé tenni. Ez a kedvezményes lehetőség is feltételezi azt, hogy az 1-2 fős 
háztartások kevesebb hulladékot termelnek. Ez a kedvezmény ilyen alapon és nem szociális alapon 
vehető igénybe.  
Hogy hogyan lehetne kezelni azt, hogy valaki hosszabb ideig van távol a lakó- és tartózkodási 
helyétől, mint ahogy mondta nagyon változatos formái lehetnek ennek. Azt gondolja, hogy minden 
létező lehetőséget nem lehet kezelni, sem a minden létező lehetőségre igazolások bekérését sem 
lehet kezelni, de ha valaki erre javaslatot tesz, megvizsgálják a lehetőségét, jogszerűségét és a 
rendeletbe bele lehet foglalni.  
Azt gondolja, ez a lehetőség az, amit a személyi adat és lakcímnyilvántartás adatai alapján, 
ellenőrizni tudnak.  
 
Megérkezik az ülésre Dr. Ludas László alpolgármester. 

 

Rácz Ferenc képviselő, a Pénzügyi Bizottság alelnöke: 
A kérelem benyújtásakor az állandó vagy az ideiglenes bejelentett lakcímet veszik figyelembe? 
 
Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
Az állandó is és a tartózkodási hely is számít, tehát, hogy az adott lakcímen a népesség nyilvántartó 
alapján, hány személynek van lakó vagy tartózkodási helye.  
 
Rácz Ferenc képviselő, a Pénzügyi Bizottság alelnöke: 
Ha valakinek nagyatádi lakhelyen van állandó, bejelentett lakcíme, de rendelkezik ideiglenes 
tartózkodási hellyel (pl. Kaposvár), akkor az itt maradó családtagok igénybe vehetik az 50 %-os 
kedvezményt vagy nem?  
 
Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
Akinek Nagyatádon van lakóhelye, ott ő lakónak számít, tehát figyelembe veszik az adott 
ingatlanba. Azt nem is nézik és nem is tudják ellenőrizni, hogy van-e máshol tartózkodási helye. 
 
Melles Zoltán képviselő, az Oktatási, Kulturális és Sport Bizottság elnöke: 
A hulladékszállítási kedvezmény jelent az önkormányzat részéről a hulladékkezelő Saubermacher-
Pannónia Kft. felé plusz költséget? 
 
Megérkezik Melsin Valentin képviselő, a képviselő-testület létszáma: 10 fő  

 

Ormai István polgármester:  
Egy érdekes folyamat zajlik a testületi ülésen.  
Most bontják le a néhány hónappal ezelőtt, általuk alkotott kedvezményes rendszert azért, mert 
kinyitják azt a fajta hozzáállást, gondolkodást, hogy tulajdonképpen a tényszerűségektől és az 
objektiviásoktól eltérő módon vizsgálják ennek a kedvezményadásnak a lehetőségét. Volt olyan 
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időszak, amikor sikerült meggyőznie még önkormányzati képviselőket is arról, hogy a helyzet 
sokkal összetettebb annál, sem mint hogy egyébként ő most éppen Budapesten tanul. Ez jogosít 
arra, hogy akkor ne kelljen a létszámba figyelembe venni. Amikor elkezdték ezt beszélni, oda 
jutottak, hogy van egy nyári időszak, amikor lehet, hogy itthon van, sőt vannak vizsgaidőszakok is, 
amikor általában hazajönnek a főiskolai hallgatók is. Sőt vannak olyan hosszú hétvégék, amikor 
szintén itthon tartózkodnak. Tehát ezek sokkal összetettebbek annál, mint ami most a rendeltükben 
van, hiszen az teljesen tárgyszerű. Megkockáztatja, hogy 100-ból 90 esetet kezel ez a rendelet, 
teljesen, mindenféle probléma nélkül. Amiket eddig hallottak alkalmasak arra, hogy tovább 
gondolják ezt a szabályozást, mert a probléma felvetés és a különböző helyzeteknek a 
megfogalmazása vagy leírása megtörténik most. Ez rendben is van, de ebből nem visszafelé, hanem 
hogy ha lehet, előre kellene haladni. Most egy olyan ponton vannak, ami rögzít egy tárgyszerű 
állapotot.  
 
Sasvári Tamás képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke: 
Egy ilyen hasonló tartalmú pályázat került kiírásra a hulladékszállítással kapcsolatban is. Amikor 
elfogadták a rendeletet, akkor abban ez szerepelt, amiről most beszélnek. A mostani előterjesztés 
konkretizálja, pontosítja az igénylés formáját. A tegnapi Pénzügyi Bizottság ülésén – ami a 
Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottsággal együttes ülés volt – felvezette, hogy az ő családjában 
is ugyanilyen jellegű helyzet van, hiszen az állandó lakhellyel rendelkező gyermeke Nagyatádon 
lakik, holott életvitelszerűen folyamatosan máshol él. Így számukra is rossz, hogy nem igényelhetik.  
Megjegyzi, hogy az előző díjszámításnál – amikor 120 l-es edényzet volt kiszabva – nem tudtak 50 
l-es edényzetet igényelni, mert 3 fő volt bejelentkezve. Ebből a szempontból lényegesen sok 
minden nem változott a térítés díját és a szállítást tekintve.  
Véleménye szerint ez a probléma eléggé valóságos, végig kell gondolni, hogy mit lehet tenni. A 
tegnapi bizottsági ülésen is azt mondta, hogy pillanatnyilag nem tud jobbat, tehát elfogadja az 
előterjesztést, de célszerű végiggondolni, hogy lehet-e és célszerű-e egyáltalán tenni valamit ez 
ügyben.  
 
Dr. Orbán Csaba képviselő, a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke: 
Nem a diákokra gondolt, hanem azokra a fiatalokra, akik máshol vállalnak munkát és nagy 
valószínűséggel albérletben laknak. Nem tartja igazságosnak, hogy a szülők itt is és ott is 
fizessenek.  
 
Sasvári Tamás képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke: 
Végig kell gondolni azt is, hogy ha a kedvezmények körét annyira kibővítik, hogy többen fognak 
kedvezményt kapni, mint ahányan fizetik a normál hulladékszállítási díjat, akkor mindenkinek meg 
fog emelkedni a hulladékszállítási díja, hiszen a szolgáltató be fogja szedni az ő bevételét, mert 
ugyanolyan mennyiségű hulladékot szállít el. Ha nem jön be a megfelelő árbevétele, akkor meg 
fogja emelni a díjakat.  
 
Dr. Novák János képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság elnöke: 
Úgy tapasztalta, hogy ez a mostani konstrukció jobban elfogadott, mint az előző. Az emberek 
csekély hányada az, aki a most elhangzottak alapján fel lenne háborodva. Ezt tartják a 
legigazságosabbnak.  
 
Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
A Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság és a Pénzügyi Bizottság  tegnap tárgyalta az 
előterjesztést, és javaslatot tettek a 37/A. §-a (1) bekezdésének szövegpontosítására.  
Javasolja, hogy a képviselő-testület ezzel a szövegpontosítással fogadja el a rendelet-tervezetet.  
A szöveg tartalmilag ugyan ez, csak az első és második mondat került átrendezésre, hogy 
egyértelmű legyen.   
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Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság 
valamint a Pénzügyi Bizottság módosító javaslatát.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a módosító javaslatot – 9 igen és 
1 tartózkodással – elfogadja. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a települési szilárd hulladék kezelésével kapcsolatos 
közszolgáltatásról és a közterületek tisztántartásáról szóló 10/2012. (III.30.) önkormányzati rendelet 
módosításának tervezetét.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a rendelet-tervezetet – 9 igen és 1 
tartózkodással – elfogadja. 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a települési szilárd hulladék kezelésével 
kapcsolatos közszolgáltatásról és a közterületek tisztántartásáról szóló 10/2012. (III. 30.) 
önkormányzati rendelet módosításáról szóló 16/2012. (V.4.) önkormányzati rendelete a 
jegyzőkönyv mellékletét képezi. 
 

5.) Előterjesztés Nagyatád Város Önkormányzata és a nemzetiségi önkormányzatok 
közötti együttműködési megállapodás elfogadásáról  

 Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 

Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
Röviden ismerteti az előterjesztés tartalmát. 
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja Nagyatád Város Önkormányzata és a nemzetiségi 
önkormányzatok közötti együttműködési megállapodás elfogadásáról szóló előterjesztés határozati 
javaslatát.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a határozati javaslatot egyhangú 
– 10 igen – szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
107/2012. (V. 3.) számú határozat:  
 
1.) Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete elfogadja az előterjesztés 1. 

mellékletét képező Nagyatád Város Cigány Nemzetiségi Önkormányzatával kötendő    
együttműködési megállapodást. 

 
2.) Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete elfogadja az előterjesztés 2. 

mellékletét képező Nagyatád Város Horvát Önkormányzatával kötendő együttműködési 
megállapodást. 

 
3.) Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete felhatalmazza a polgármestert az 
      együttműködési megállapodások  aláírására. 
 
Felelős: Ormai István polgármester 
Határidő: 2012. május 15. 
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6.) Előterjesztés a központi háziorvosi ügyeleti szolgálat feladatainak ellátására 
vonatkozó közreműködői szerződés megkötésére 

 Előadó: Ormai István polgármester 
 

Ormai István polgármester:  
Röviden ismerteti az előterjesztés tartalmát. 
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a központi háziorvosi ügyeleti szolgálat feladatainak 
ellátására vonatkozó közreműködői szerződés megkötésére vonatkozó előterjesztés határozati 
javaslatát.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a határozati javaslatot egyhangú 
– 10 igen – szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
108/2012. (V. 3.) számú határozat:  
 
1.) Nagyatád Város Önkormányzatának  Képviselő-testülete a Nagyatád, Tallián A. u. 2/A 

szám alatt működő központi háziorvosi ügyeleti szolgálat feladatainak ellátására a 
melléklet szerint közreműködői szerződést köt a Rudas-Medicina Kft-vel (képviseli: Dr. 
Molár-Rudas Rozália). 

 
2.) A Képviselő-testület felhatalmazza a Polgármestert a közreműködői szerződés aláírására. 
 
Határidő: 2012. május 7. 
Felelős: Ormai István polgármester 
 

7.) Előterjesztés a Saubermacher-Pannonia Hulladékgyűjtő Kft.-vel a Nagyatád, 
Szabadság utca 17. szám alatti telephelyre kötött bérleti jogviszony 
meghosszabbításáról 

 Előadó: Ormai István polgármester 
 

Ormai István polgármester:  
Röviden ismerteti az előterjesztés tartalmát. 
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Saubermacher-Pannonia Hulladékgyűjtő Kft.-vel a 
Nagyatád, Szabadság utca 17. szám alatti telephelyre kötött bérleti jogviszony meghosszabbításáról 
szóló előterjesztés határozati javaslatát.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a határozati javaslatot egyhangú 
– 10 igen – szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
109/2012. (V. 3.) számú határozat:  
 
1. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a nagyatádi 2532 helyrajzi 

számú, Nagyatád, Szabadság utca 17. szám alatti ingatlanon lévő, önkormányzat 
tulajdonában álló, 73,11 m2 iroda és raktárhelyiségre, 195,80 m2 fedett tárolókra, 45,44 m2 
öltöző helyiségekre a Saubermacher-Pannonia Hulladékgyűjtő Kft.-vel (8800 
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Nagykanizsa, Vár utca 5., képviselője: Horváth Balázs ügyvezető) kötött bérleti szerződést 
meghosszabbítja. 
 

2. A Képviselő-testület az 1. pontban megjelölt helyiségekre a Saubermacher-Pannonia 
Hulladékgyűjtő Kft. részére: 

- Nagyatád város közigazgatási területén szilárd hulladék begyűjtésével, szállításával, 
elhelyezésével, ártalmatlanításával, szelektív gyűjtésével, edényzetek tisztításával, 
hulladékudvar üzemeltetésével, a város úthálózatának gépi tisztításával, hó- és 
síkosság mentesítésével kapcsolatos tevékenységek ellátására szolgáló telephely 
céljára, 

- a helyiségek bérleti, üzemeltetési, fenntartási, közüzemi költségek megfizetése, 
- a bruttó éves bérleti díj 1 %-nak megfelelő összegű, de minimum bruttó 7.000.-Ft 

szerződéskötési költség megfizetése mellett, 
- 2012. április 1. napjától a közszolgáltatási szerződés fennállásáig, azaz 2022. március 

31. napjáig bérleti jogot biztosít. 
 

3. A Képviselő-testület az 1. pontban megjelölt helyiségek bérleti díját havi 218.716.-Ft+ÁFA 
összegben állapítja meg. Ez a bérleti díj csak 2012. évre vonatkozik, ezt követően minden 
évben a felek külön megállapodása nélkül a KSH által előző évre megállapított 
fogyasztóiár-index mértékével emelkedik. 
 

4. A Képviselő-testület bérleti biztosítékot az alap bérleti szerződésben foglalttal azonosan 
továbbra sem állapít meg. 

 
5. A Képviselő-testület felhatalmazza a város polgármesterét a bérleti szerződés aláírására. 

 
Határidő: értesítés a döntésről 2012. május 9. 
Felelős:   Ormai István polgármester 
 

8.) Előterjesztés a Nagyatád, Fácán utcában lévő, nagyatádi 3445 helyrajzi számú 
beépítetlen ingatlan vevőjének kijelöléséről 

 Előadó: Ormai István polgármester 
 

Ormai István polgármester:  
Röviden ismerteti az előterjesztés tartalmát. 
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Nagyatád, Fácán utcában lévő, nagyatádi 3445 
helyrajzi számú beépítetlen ingatlan vevőjének kijelöléséről szóló előterjesztés határozati javaslatát.  
             
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a határozati javaslatot egyhangú 
– 10 igen – szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
110/2012. (V. 3.) számú határozat:  
 
1. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az előterjesztéshez mellékelt 

jegyzőkönyv alapján megállapítja, hogy a Nagyatád, Fácán utcában lévő, nagyatádi 3445 
helyrajzi számú, összesen 350 m2 nagyságú, az önkormányzat tulajdonában álló 
beépítetlen terület tulajdonjogának elnyerésére kiírt pályázati felhívásra egy pályázat 
érkezett. 
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 A pályázó: 
Neve:  Mátés Alex 

 Lakcím: 7500 Nagyatád, Hunyadi utca 1/D. 1/2. 
 Születési hely, idő: Nagyatád, 1993.05.01.  
 

2. A Képviselő-testület a 82/2012. (III. 29.) számú határozatával jóváhagyott pályázati 
felhívás és versenytárgyalási jegyzőkönyv alapján megállapítja, hogy a benyújtott pályázat 
érvényes. 
 

3. A Képviselő-testület a Nagyatád, Fácán utcában lévő, nagyatádi 3445 helyrajzi számú, 
összesen 350 m2 nagyságú hobbitelket, beépítetlen ingatlant a 82/2012. (III. 29.) számú 
határozatban, a határozattal jóváhagyott pályázati felhívásban, valamint a pályázati 
felhívás alapján benyújtott pályázatban foglalt feltételekkel: 

- 200.-Ft/m2+ÁFA, összesen 70.000.-Ft+ÁFA, azaz Hetvenezer forint + ÁFA alap 
vételáron, 

- a teljes vételárnak az adásvételi szerződés aláírásával egyidőben, egyösszegben 
történő megfizetése mellett,  

- 1/1 tulajdoni arányban, 
Mátés Alex 7500 Nagyatád, Hunyadi utca 1/D. 1/2. szám alatti lakos tulajdonába adja. 

 
4. A Képviselő-testület felhatalmazza a város polgármesterét az adásvételi szerződés 

aláírására. 
 
Határidő: értesítés a döntésről 2012. május 9. 
Felelős:   Ormai István polgármester 
 

9.) Előterjesztés a Nagyatádi Fürdők és Sportlétesítmények részére biztosított 
irodahelyiség visszavonásáról és átadásáról a Nagyatádi Művelődési Központ 
részére 

 Előadó: Ormai István polgármester 
 

Ormai István polgármester:  
Röviden ismerteti az előterjesztés tartalmát. 
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Nagyatádi Fürdők és Sportlétesítmények részére 
biztosított irodahelyiség visszavonásáról és átadásáról a Nagyatádi Művelődési Központ részére 
című előterjesztés határozati javaslatát.  
             
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a határozati javaslatot egyhangú 
– 10 igen – szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
111/2012. (V. 3.) számú határozat:  
 
1. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Nagyatádi Fürdők és 

Sportlétesítmények részére a Nagyatád, Baross Gábor utca 1. szám alatti épület 
földszintjén elhelyezkedő, 16,37 m2 nagyságú, 1. számú helyiségre a 148/2011. (VI. 30.) 
számú határozatával biztosított használat jogát 2012. március 31. napjával visszavonja.  
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2.  A Képviselő-testület a Nagyatád, Baross Gábor utca 1. szám alatti épület földszintjén 
elhelyezkedő, 16,37 m2 nagyságú, 1. számú helyiségre a Nagyatádi Művelődési Központ 
részére: 
- 2012. április 1. napjától, 
- az irodára eső rezsiköltségek megfizetése mellett, 
- visszavonásig a használat jogát biztosítja. 

 
Határidő: értesítés a döntésről 2012. május 9. 
Felelős:   Ormai István polgármester 
 

10.) Beszámoló Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testülete lejárt határidejű 
határozatainak végrehajtásáról 

 Előadó: Ormai István polgármester 
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testülete 
lejárt határidejű határozatainak végrehajtásáról szóló beszámoló határozati javaslatát.  
             
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a határozati javaslatot egyhangú 
– 10 igen – szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
112/2012. (V. 3.) számú határozat:  
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a lejárt határidejű határozatainak 
végrehajtásáról szóló beszámolót elfogadja. 
 

11.) Beszámoló a bizottságok átruházott hatáskörben hozott döntéseiről 
 Előadó: bizottságok elnökei 

 
Ormai István polgármester:  
A Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság átruházott hatáskörben hozott döntését tárgyalják.  
Dr. Novák János elnök urat kérdezi, kíván-e kiegészítést tenni.  
 
Dr. Novák János képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság elnöke: 
Nincs kiegészítése.  
 
A napirenddel kapcsolatban kérdés, hozzászólás nem hangzik el. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság 
átruházott hatáskörben hozott döntéseiről szóló beszámoló határozati javaslatát. 
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a határozati javaslatot egyhangú 
– 10 igen – szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza:  
 
113/2012. (V. 3.) számú határozat:  
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Városfejlesztési és Gazdálkodási 
Bizottság 2012. május 2-i ülésén átruházott hatáskörben a nagyatádi 1371/A/4 helyrajzi 
számú, természetben a Nagyatád, Kossuth utca 7. szám alatti társasház földszintjén 
elhelyezkedő raktárhelyiségre a Gara és Társai Gyógyszerkereskedelmi Bt.-vel kötött bérleti 
szerződés meghosszabbításáról hozott döntését jóváhagyja. 
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12/A.) Tájékoztató a polgármester képviselő-testület két ülése közötti időben végzett 

tevékenységéről 
 Előadó: Ormai István polgármester 

 
Kiegészítés: 
 
Ormai István polgármester:  
Az ülés előtt kiosztásra került egy kiegészítés a polgármesteri szabadság felhasználásról.  
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a polgármester képviselő-testület két ülése közötti 
időben végzett tevékenységéről szóló tájékoztatót a kiegészítéssel együtt. 
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a tájékoztatót egyhangú – 10 igen 
– szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza:  
 
114/2012. (V. 3.) számú határozat:  
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a polgármester képviselő-testület két 
ülése közötti időben végzett tevékenységéről szóló tájékoztatót elfogadja. 
 

12/B.) Tájékoztató a jegyző és a Polgármesteri Hivatal képviselő-testület két ülése közötti 
időben végzett tevékenységéről 

 Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 

Kérdések: 
 
Melsin Valentin képviselő: 
A jogtanácsost kérdezi, hogy Dr. Barbalics István és társa felperesnek a Nagyatád Város 
Önkormányzata és társa alperesek elleni ügyében a Kaposvári Bíróság kötelezte az önkormányzatot 
az adatok 30 napon belüli kiadására. Mi lesz ennek a következménye az önkormányzatra nézve.  
A ZÁÉV ellen a kereset beadásra kerül-e már az önkormányzat részéről.  
 
Dr. Pacári Judit jogtanácsos:  
A tegnapi napon kapta meg a Kaposvári Városi Bíróság, mint I. fokú bíróság nem jogerős ítéletét, 
melyben az építési napló 30 napon belüli kiadásra kötelezte a Polgármesteri Hivatalt. Ez azt jelenti, 
hogy több száz oldalnyi, több doboznyi anyagot kell kiadniuk. A kiadás módját még nem döntötték 
el, természetesen a legköltségkímélőbb módon fogják kiadni. Az ítélet ellen meg van a fellebbezés 
joga, és a törvényes határidőn belül fellebbezéssel fognak élni. A ZÁÉV Zrt. keresleti kérelem most 
készül, a jövő héten beadásra fog kerülni.   
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a jegyző és a Polgármesteri Hivatal képviselő-
testület két ülése közötti időben végzett tevékenységéről szóló tájékoztató határozati javaslatát. 
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a tájékoztató határozati javaslatát egyhangú – 10 igen 
– szavazattal a képviselő-testület elfogadja, és a következő határozatot hozza:  
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115/2012. (V. 3.) számú határozat:  
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a jegyző és a polgármesteri hivatal a 
képviselő-testület két ülése közötti időben végzett tevékenységéről szóló tájékoztatót elfogadja. 
 

13.) Interpellációk, kérdések 
 
Dr. Orbán Csaba képviselő, a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke: 
A strandokkal kapcsolatos kft. ügye hogyan áll? 
Az első napirendnél a polgármester úr megkerülte a választ – bár lehet, hogy nem igazán oda 
tartozott – a város demográfiai mutatóinak változása és a tendenciáival kapcsolatos kérdésére. 
Ez egy nagyon rossz tendencia, foglalkozni kellene vele, hiszen ebben az évben 11.000 fő alá 
csökken Nagyatád lakossága.  
Ismételten javasolja, hogy foglalkozzanak ezzel, és próbáljanak megoldási lehetőségeket keresni.  
 
Rácz Ferenc képviselő, a Pénzügyi Bizottság alelnöke: 
A Városi Strandfürdővel kapcsolatosan kérdése, hogy milyen készültségi állapotban van jelen 
pillanatban a nyitva tartás lehetőségére vonatkozóan, hiszen tapasztalható a hirtelen jött kánikula 
hatása az ország jelentős strandjainak nagy része kinyitott. Június 1-ére tervezik a strand nyitását. 
Érdemes lenne átgondolni, a nyitás időpontjának előbbre hozását, és talán kicsit növelhetnék a 
bevételeiket ennek kapcsán.  
 
Kárpáti László alpolgármester: 
Hozzá is nagyon sokan fordultak azzal a kérdéssel, hogy miért nincs még nyitva a Nagyatádi Városi 
Strandfürdő.  
A tervezés nem május 1-jei nyitásról szólt, valamint ennek személyi és eszköz feltételei is vannak, 
és miután olyan szélsőséges volt az időjárás az elmúlt években, nem számítottak erre a melegre. A 
strand előkészítése és a téli károk helyreállítása sem egy egyszerű feladat, hiszen az elmúlt 60 
napon belül 50 fokot ingadozott a hőmérséklet. A harmadik, hogy a hatósági feltételek nem úgy 
működnek, mint egy zöld gomb, amit megnyomnak, és holnap ki tudnak nyitni. Nyilvánvaló, hogy 
a nagyatádiak megértését kéri ezzel kapcsolatban.  
Mindenki az árbevétel növekedésére törekszik. Miután végigkísérte a helyreállítás folyamatát 
elmondja, hogy pl. a gyerekmedence burkolata szinte teljes egészében tönkre ment, melynek 
helyreállítását nem lehet két nap alatt megtenni.  
 
Iharosi István mb. igazgató: 
Kárpáti László alpolgármester úr a nyitással kapcsolatos szinte minden gondolatát elmondta. 
Elmondja, hogy a négynapos ünnepben dolgoztak a kollégái – és ő is több alkalommal kint volt -, ő 
is tapasztalta, hogy nagyon sokan érkeztek a városi strandfürdőre vidékről is. Nem volt egyszerű 
elmondani, hogy ők a tervezési időszakban a nyitást június 1-jére tervezték. A személyi állomány 
éppen május 15-étől került felvételre, tehát nem tudtak volna már semmiképpen kinyitni.  
Azok a fürdők akik kinyitottak május 1-jén illetve megelőzően az ünnepekkor (szombaton), azok 
május 1-re tervezték az ez évi nyitást. Két-három nappal előbb ki lehet nyitni, azonban 1 hónappal 
előbb nem lehet ezt megtenni.  
Pl. az 1750 m3-es úszómedencék feltöltése 11 nap. 11 nap után kezdik a fertőtlenítést, tisztítást, a 
medence karbantartását. Előre tervezve minden bizonnyal május 26-án fognak tudni kinyitni, ha az 
időjárás engedi.  
 
Ormai István polgármester:  
Tavaly amikor esett az eső májusban, örültek, hogy nem nyitottak ki. Amikor szeptemberben 
nagyon jó idő volt, nyitva maradtak.  
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A nyitva tartás szaldója mindenképen mínusz. Akármilyen jó idő van májusban, nincs értelme 
nyitva tartani, mert nem lehet nyereségessé tenni. Tehát, semmilyen anyagi veszteség nem éri őket. 
A költségei a májusi nyitva tartásnak is biztosan meghaladják a bevételek.  
Itt egy szolgáltatásról van szó, kéri, hogy onnét közelítsék meg a dolgot. Úgy látja, hogy jó volt az a 
döntésük, hogy ennyi időt tudnak nyitva tartani, tehát május 26-án szombaton nyitás.  
Mélyebben nem kíván belemenni a dolgokba, de az említ egy példát. Nem mindegy, hogy a 
személyzetet április 20-ától, vagy május 20-ától esetleg május végétől kell biztosítani. Arra 
alapozni, hogy lehet, hogy jó idő lesz, nem tudnak.  
Ezekben az években több szolgáltatást nem tudnak biztosítani, mint amennyit biztosítanak. Ezt 
pedig kiszámíthatóan, biztosan ebben az évben is biztosítani fogják.  
 
Dr. Novák János képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság elnöke: 
A sajtóból olvasta, hogy a barcsiak sem teljes nyitva tartást tartottak. Kb. 2 millió Ft bevételre tettek 
szert, ami biztos, hogy nem fedezi a három nap nyilvántartását. Lehet, hogy ez egy jó gesztus a 
vendégek felé, de hogy ha hétvégén rossz idő lesz, ott fognak ücsörögni és várják a vendégeket. Mi 
ezt a luxust nem engedhetjük meg maguknak, de ők is elgondolkoztak ez biztos.  
 
Ormai István polgármester:  
A Nagyatádi Fürdők és Sportlétesítmények gazdasági társasággá történő átalakításával kapcsolatos 
kérdésre válaszolva elmondja, hogy a képviselő-testület döntésének megfelelően a május 31-i 
testületi ülésre előterjesztést fognak hozni.  
Nem kerülte meg a válaszadást Dr. Orbán Csaba képviselő által feltett kérdésre, csupán nem érezte 
illetékesnek magát abban, hogy javasolja, megfogalmazza a stratégia alkotás feltételeit vagy 
döntését. Nem akart belemenni vitába. Úgy gondolja, hogy sem ott nem volt helye, sem itt nincs 
helye.  
 
Dr. Orbán Csaba képviselő, a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke: 
Tehetik ezt is, hogy nem foglalkoznak vele, csak akkor nem is várhatják, hogy valamit javulni fog 
ez a helyzet.  
 
Ormai István polgármester:  
Semmi akadálya, hogy a képviselő úr foglalkozzon vele.  
Lezárja a napirendet.  
 

14.) Egyebek 
 
Ormai István polgármester:  
Három dologról szeretne beszélni.  
Az egyik dolog közérdekű. Teljesen tényszerű szeretne lenni és talán nem tesz rosszat, ha erről 
beszél. A következő az álláspontjuk a fűnyírásról. Igen, az önkormányzat rendeletében – nem 
mostantól – hanem már nagyon régóta az szerepel, amit a tájékoztatóban leírtak. Mégpedig, hogy 
minden ingatlantulajdonos az ingatlanja előtti zöldterületen köteles a füvet levágni, rendben tartani. 
Ez vonatkozik a hó- és síkosság mentesítésre is, amiről szintén írtak a tájékoztató levelükben. Ezzel 
együtt, van egy tavaly – sőt tavaly előtt is – működőképesnek bizonyult gyakorlat, hogy minden 
utcában, minden helyen három alkalommal le fogják nyírni a füvet. Erre lehet számítani. 
Egységesen végigmennek, és mindenhol lenyírják a füvet. Nyilvánvalóan lesznek olyan frekventált 
helyek, ahol ezt többször is megteszik. A lényeg, hogy az eddigi gyakorlat szerint fogják ebben az 
évben is nyírni a füvet Nagyatádon. Természetesen maga előtt ennél többször, másképpen, ahogy 
szépnek és jónak tartja, elvégzi a fűnyírást. Nincs semmi olyan drasztikus változás, ami teljes 
újragondolásra késztetne bárkit is. Az eddigi gyakorlat szerint fogják nyírni a füvet, de mindenki 
kérte, hogy rögzítsék, hogy igen, az ingatlantulajdonosok dolga, feladata az ingatlanjukhoz 
kapcsolódó zöldterület karbantartása.  
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A másik dolog a Művelődési Központ felújítása. A múltkori döntésük eredményeképpen 
elindították a közbeszerzési eljárást a Művelődési Központ felújítása és bővítése valamint a 
Vásárcsarnok felújítása kivitelezőjének megkeresésére. Április 30-án a Közbeszerzési Értesítőben, 
mely egy elektronikus értesítő, megjelent. Két ajánlattevő jelentkezett, akik el is vitték, meg is 
vásárolták a dokumentációt, tehát bejelentkeztek gyakorlatilag arra, hogy beadják pályázataikat. A 
pályázat beadásának határideje május 16-a, tehát két hét múlva megtudják azt, hogy hányan és kik 
adtak be ajánlatot. Nyilván ezeknek az értékelése későbbi feladat. A tenderdossziét egészen a 
határidő lejártáig meg lehet vásárolni, tehát nyitva van a további ajánlattévők számára.  
A harmadik dolog, amiről beszélni szeretne a kórház átadás-átvétele. Ma délelőtt megkapták a 
kórház átadás-átvételével kapcsolatos értesítést. Véleménye szerint ez egy általános értesítés, tehát 
valamennyi érintett önkormányzat ugyanezt kapta, mert nincsenek benne egyediségek, egy általános 
értesítés, amelyben azt jelzik, hogy május 31-éig kell összeállítani azokat a tartalmakat, amelyek az 
átadás-átvételhez szükségesek. Az anyag elég vaskos, melyet még tanulmányozniuk és értékelniük 
kell. Ebből már látszik, hogy elkezdődik a munka, és a GYEMSZI lesz az, aki átveszi a 
létesítményeket. Tehát ez is meg van, ki van jelölve, a törvény, és egy már szintén megszületett 
Kormányrendelet szabályozza azt, hogy miként kerül sor az átadásra, átvételre. A gyakorlatban 
viszont május 1-jétől állami tulajdonban és állami fenntartásba van a Nagyatádi Kórház-
Rendelőintézet is.  
 
Dr. Novák János képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság elnöke: 
Örül, hogy a polgármester úr megemlítette a zöldterületek kaszálását, mely annál is inkább érdekes, 
mert különböző pánikhangulat uralkodott el, mint pl. hogy külterületet sem kaszálják majd.  
A polgármester úr elmondta, hogy „az ingatlanhoz kapcsolódó zöldterületeknek a rendben tartása az 
ott lakók feladata”. Hány méterig, mert van olyan ingatlan amely előtt 3 m van, és van olyan, 
amelyik előtt 15 m. Azt megkövetelni nem lehet, hogy egyik helyen 1,5 m-t, a másik helyen 8 m-t 
tartson rendben az ingatlan tulajdonos. Azon kívül vannak olyan mély gyűjtőárkok, ahova nem 
lehet leküldeni a tulajdonost, mert veszélyes. Oda komolyabb gépek kellenek.  
Bele van-e az kalkulálva, hogy a közterületek közül mekkora az a zöldterületi nagyság (m-ben az 
ingatlan telekhatárától) ameddig az ingatlan tulajdonosának rendben kell tartani?  
A fürdővel kapcsolatosan elfelejtette mondani, hogy nem szabad elfelejteni, hogy nem csak a 
négyes ünnepben, hanem előtte is itt van a parkban a fürdő, és ha kicsit sokan csalódtak is, hogy 
vissza kellett gyalogolni, akik eljöttek ide – mint ahogy az ő családja is – nagyon jól érezték 
magukat.   
 
Ormai István polgármester megköszöni a munkát, a képviselő-testület soron kívüli nyílt ülését 1507 

órakor bezárja. 
 
 

K.m.f. 
 
 

Ormai István  
polgármester 
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jegyző 
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képviselő 
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